Reclamations in Victoria Harbour :

Get the Facts Right

· The Government has already dropped previously proposed reclamations of over 500 ha by amending the relevant statutory plans (see details below).

· The reclamations in Central and Wan Chai are needed for construction of the Central – Wan Chai Bypass, which is expected to be completed by 2017.  These reclamations meet the “overriding public need” test.
· As announced by the Chief Executive in his 2009-10 Policy Address, Development Bureau will gradually take forward harbourfront beautification measures recommended by the Harbourfront Enhancement Committee for 22 action areas on both sides of the Victoria Harbour.

	
	Original Size, Year and OZP where applicable
	Current Status



	Kowloon Point and Tsim Sha Tsui East


	· Kowloon Point : 40 ha

· TST East : 6 ha

(Information extracted from a TPB paper considered by the Town Planning Board on 14.10.1994)


	· This proposal has never been included in the previous or current Tsim Sha Tsui OZP.  



	Green Island
	· Indicative reclamation limit of about 186 ha included in the draft Kennedy Town and Mount Davis OZP No. S/H1/1 exhibited in 1986.
	· Subsequently deleted from the draft Kennedy Town and Mount Davis OZP No. S/H1/13 exhibited in 2003.  The OZP was approved in 2004.


	Tsuen Wan Bay
	· About 26 ha included in the draft Tsuen Wan OZP No. S/TW/10 exhibited in 1998.

	· Subsequently deleted from the draft Tsuen Wan OZP No. S/TW/19 exhibited in 2003. The OZP was approved in 2008.


	Kowloon Bay / Kai Tak
	· 299 ha included in the draft Kai Tak (North) and Kai Tak (South) OZPs No. S/K19/1 and S/K21/1 exhibited in 1998.
· Subsequently reduced to 133 ha under the draft Kai Tak (North) and Kai Tak (South) OZPs No. S/K19/2 and S/K21/2 exhibited in 2001. The OZPs were approved in 2002. 


	The Kai Tak OZP No. S/K22/2, replacing the Kai Tak (North) and Kai Tak (South) OZPs, approved on 6.11.2007 is one with zero reclamation.

	Central Reclamation Phase III
	· 32 ha included in the draft Central District (Extension) OZP No. S/H24/1 exhibited in 1998.

	· Subsequently reduced to 18 ha
 under the draft Central District (Extension) OZP No. S/H24/1A notified in 1999. The OZP was approved in 2000.

 

	Wan Chai Development Phase II
	· Original 28.5 ha (included in the Central District (Extension) OZP No. S/H24/2 approved in 2000 and the draft Wan Chai North OZP No. S/H25/1 exhibited in 2002). 
	· Reduced to 12.7 ha (included in the approved Wan Chai North OZP No. S/H25/2, the approved North Point OZP No. S/H8/22, and the Central District (Extension) OZP No.S/H24/6
).
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有關維港填海的確實資料

· 政府已取消之前擬議超過500公頃的填海計劃，而有關的法定圖則亦已作出修訂(見詳情如下)。
· 中環及灣仔填海計劃已符合「凌駕性公眾需要測試」，作興建中環灣仔繞道之用。該繞道預計於2017年完工。
· 行政長官已在2009-10年度的施政報告中宣佈，發展局將逐步推展共建維港委員會所建議在維港兩岸共22個行動區的美化海濱措施。
	
	原本規模,年份和所屬大綱圖
	現況

	九龍角和尖沙咀東


	· 九龍角: 約40 公頃

· 尖沙咀東: 約6 公頃

(資料從1994年10月14日城市規劃委員會所考慮的一份會議文件所摘錄)


	· 這個建議從沒有被納入在現時或過往的《尖沙咀分區計劃大綱圖》內。


	青洲
	· 在1986年展示的《堅尼地城和摩星嶺分區計劃大綱草圖編號S/H1/1》顯示約186公頃的填海土地範圍界線。
	· 有關填海土地範圍界線已在2003年展示的《堅尼地城和摩星嶺分區計劃大綱草圖編號S/H1/13》被刪除。有關圖則於2004年核准。


	荃灣海灣
	· 在1998年展示的《荃灣分區計劃大綱草圖編號S/TW/10》納入約26公頃的填海土地。

	· 有關填海土地已在2003年展示的《荃灣分區計劃大綱草圖編號S/TW/19》被刪除。有關圖則於2008年核准。


	九龍灣/啟德
	· 在1998年展示的《啟德(北)分區計劃大綱草圖編號S/K19/1》和《啟德(南)分區計劃大綱草圖編號S/K21/1》納入299公頃的填海土地。

· 及後在2001年展示的《啟德(北)分區計劃大綱草圖編號S/K19/2》和《啟德(南)分區計劃大綱草圖編號S/K21/2》縮減填海土地規模至133公頃。有關圖則於2002年核准。 


	· 於2007年11月6日核准的《啟德(北)分區計劃大綱圖》和《啟德(南)分區計劃大綱圖》的《啟德分區計劃大綱核准圖編號S/K22/2》，已沒有包括任何填海範圍。


	中環填海第三期
	· 在1998年展示的《中區(擴展部分)分區計劃大綱草圖編號S/H24/1》納入32公頃的填海土地。

	· 及後在1999年通過的《中區(擴展部分)分區計劃大綱草圖編號S/H24/1-A》縮減填海土地規模至18公頃1。有關圖則於2000年核准。
 

	灣仔發展計劃第二期
	· 在2000年核准《中區(擴展部分)分區計劃大綱核准圖編號S/H24/2》和在2002年展示的《灣仔北分區計劃大綱草圖編號S/H25/1》納入28.5公頃的填海土地。
	· 及後縮減至12.7公頃(包括在《灣仔北分區計劃大綱核准圖編號S/H25/2》、《北角分區計劃大綱核准圖編號S/H8/22》和《中區(擴展部分)分區計劃大綱核准圖編號S/H24/6》2)。
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� The extent of the reclamation area was reduced to 23ha, of which 18 ha was under CRIII project.





� Proposed amendments to the Central District (Extension) OZP to reflect the reclamation area under the Wan Chai Development Phase II project will be pursued at a later stage. 


1 填海範圍縮減至23公頃，其中18公頃為中環填海第三期工程範圍。


2 《中區(擴展部分)分區計劃大綱圖》在稍後階段會作出修訂以反映灣仔發展計劃第二期的填海的範圍。





